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Na Masarykově náměstí uschl jeden z 
vysazených jerlínů. Dá se s ním ještě něco 
dělat, nebo bude nahrazen jiným? zeptali 
jsme se primátora Petra Ryšky (ODS) 

„To, že jeden ze stromů není v pořádku, 
jsme zaregistrovali již na začátku března, 
když jsme na kmeni pozorovali mikrobiální 
výtoky, bylo ale brzo něco řešit. Naše pode-
zření se ale potvrdilo, když strom nenarašil,“ 
reagoval. 

Poté ihned kontaktovali dodavatele pra-
cí, protože věc bude město řešit formou 
reklamace. Projekt i provedení prací byly 
z pohledu města zcela v pořádku. 

Co se bude dít dál? „S dodavatelem jsme 
se domluvili na tom, že zkusí strom seříznout 
a doporučil stromům pomoct prostřednic-
tvím speciální zálivky mykorhizní houbou 
(organizmy, které pomáhají stromům na sta-
novišti),“ vysvětluje Ryška. 

Zálivku koupili a aplikovali. „V důsled-
ku toho zřejmě strom projevil z posledních 
sil snahu o rašení. Myslíme si ale, že ta jedna 
zelená větvička je labutí písní… To potvrzuje 
podezření ze samého začátku, a to, že se jedná 
o mikrobiální infekci, kterou si strom přivezl s 
sebou již ze školky. Abychom si tento předpo-
klad potvrdili, komunikujeme s fytopatologem 
Ústředního kontrolního ústavu zemědělského, 
který odebral vzorky. Z jejich laboratorní-
ho posouzení by pak mělo být zřejmé, o jaký 
patogen se jedná. Z toho pak budou plynout i 
další navržená opatření.“ 

Jak doplnil, minimálně jeden, možná i 
dva jerlíny budou muset vyměnit. „Věří-
me, že dodavatel uzná, že to byla jeho chyba 
a dodá nám nové stromy, které bychom na 
podzim vyměnili,“ sdělil závěrem primátor 
Ryška. 

Jerlín uschl, bude reklamace Vzali seč 
do vlastních 

rukou
Až donedávna Jihlava připomí-

nala spíše prales. Tráva vysoká jako 
dospělý jedinec trápila nejednoho 
obyvatele. Před pár dny se však už 
věci pohnuly vpřed a firmy začaly 
se sekáním zeleně. 

Někde však Jihlavští nevydrželi 
čekat a vzali věc do svých rukou, 
jako například Manfred Kosak, 
který zasdílel na Facebooku pří-
spěvek, kde spolu s dětmi seká 
vysoké traviny a kde mimo jiné 
píše: 

„Mám doma 3 těžké alergiky, z 
toho 1 astmatik léčící se kortikoi-
dy. Konečně můžu vypustit své děti 
ven, mimo dosah čističky vzduchu v 
domácnosti, aniž by neměli nudli u 
nosu nebo oteklé a zarudlé oči.“

V komentářích se ozvalo spousta 
těch, kteří s jeho stížností na nepo-
sekanou trávu souhlasili. Obvykle 
se též jednalo o alergiky.

Uživatelka Mirka Bublinka 
pro změnu vtipně poznamena-
la: „Roušky jsme si museli ušít, trá-
vu posekat. Je na čase na balkónech 
začít chovat slepice a za paneláky 
zasadit brambory.“ 

Samozřejmě spousta lidí psala, že 
pokud se jim způsob sekání nelíbí, 
mohli si pokosit „po vlastní ose“ už 
dávno a zazněly věty jako: 

„To je dneska mládež. Vemte si 
křoviňáky a oni se vám žíly nezkrá-
tí nebo: My z lontu si sečeme taky 
sami.“ -vd-

ASI  poslední záchvěv života jednoho z jerlínů. Bude muset být vyměněn. 
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